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  ORG.0012.1.4.2021 

Protokół nr 24/21 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Buczkowice, 

które odbyło się dnia 27 kwietnia 2021 r. w budynku Urzędu Gminy Buczkowice  

 

Obecni na posiedzeniu: 

 Radni, członkowie Komisji Rewizyjnej, wg załączonej listy obecności, 

 Pan Marcin Jakubiec, inspektor Referatu Gospodarki Komunalnej i Budownictwa 

Urzędu Gminy Buczkowice,  

 Pan Przemysław Lubiński, inspektor Referatu Gospodarki Komunalnej i Budownictwa 

Urzędu Gminy Buczkowice, 

 protokolant: Ewa Matera, inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy 

Buczkowice. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Analiza efektywności wykorzystania sieci wodociągowej i kanalizacyjnej na 

terenie gminy. 

3. Sprawy bieżące, wolne wnioski.  

4. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 9.00. 

Ad 2. Analiza efektywności wykorzystania sieci wodociągowej i kanalizacyjnej na 

terenie gminy. 

Radni przeanalizowali informacje dotyczące sieci kanalizacyjnej oraz wodociągowej na 

terenie gminy (zał. do protokołu). 

Radny Więcek zapytał czy jest jakiś postęp jeśli chodzi o wodociąg w Buczkowicach 

i Rybarzowicach oraz czy budowana sieć umożliwi w przyszłości tworzenie kolejnych 

przyłączy do budynków. 

Pan Jakubiec wyjaśnił, że: 

 projekt wodociągu pierwotnie miał objąć całość Rybarzowic i brakujące obszary 

w Buczkowicach, jednakże z uwagi na kwestie własnościowe (brak zainteresowania 

lub zgód) nie udało się zaprojektować rejonu Buczkowic pod Szczyrkiem i „Kowoli” 

oraz Rybarzowic od szkoły w dół, 

 podjęliśmy próbę pozyskania środków zewnętrznych na budowę zaprojektowanego 

wodociągu, jednak nie otrzymaliśmy dofinansowania – szukamy kolejnych 

możliwości. 
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Radny Więcek zapytał jaki jest orientacyjny koszt budowy tego wodociągu. 

Pan Jakubiec powiedział, że ok. 3 mln zł. 

Radna Górna zapytała czy projektem objęte są całe Rybarzowice aż do szkoły. 

Pan Jakubiec odpowiedział, że poza „Kowolami”. 

Radna Górna zapytała czy to już koniec działań w tym rejonie jeśli chodzi o wodociąg. 

Pan Jakubiec powiedział, że na ten moment tak, co nie wyklucza podjęcia działań 

w przyszłości – gdy pojawi się zainteresowanie i zgody. 

Radna Górna zapytała czy może dowiedzieć się kto nie wyraził zgody. 

Pan Jakubiec wyraził wątpliwość odnośnie przekazania nam takich danych przez firmę. 

Pan Lubiński dodał, że przepisy RODO mogą na to nie pozwolić. 

Radny Matlak zapytał kiedy jest szansa na realizację tej inwestycji. 

Pan Jakubiec wyjaśnił, że jest ona uwarunkowana pozyskaniem środków zewnętrznych. 

Radny Wrona stwierdził, że na razie sytuacja jest patowa jeśli chodzi o projektowanie. 

Pan Jakubiec wyjaśnił, że jeżeli problem z projektowaniem dotyczy końcówki sieci, to nie 

jest to duży problem – najgorzej gdy blokuje się na początku. 

Radna Górna zapytała ile jest potrzebnych zgód i na jaki obszar by się opłacało budować 

wodociąg – np. na „Kowoli”. 

Pan Jakubiec powiedział, że w tym rejonie jest bardzo małe zainteresowanie – np. na 

ul. Gołębiej praktycznie nikt nie chciał wodociągu. 

Radna Górna zapytała jak wygląda ten rejon w Buczkowicach. 

Pan Jakubiec powiedział, że wodociąg kończy się Pod Akacjami – dalej nie było 

zainteresowania - i podkreślił, że tutaj chodzi nie tyle o ilość co o możliwość rozbudowy 

sieci. 

Radny Więcek zapytał ile z pojawiąjących się co roku nowych przyłączy kanalizacyjnych 

dotyczy nowych budynków, a ile starych, posiadających osadniki. 

Pan Lubiński powiedział, że musielibyśmy o takie dane wystąpić do administratora sieci 

(część właścicieli włącza stare budynki bez decyzji administracyjnej). 

Radny Więcek poprosił o przygotowanie takiego zestawienia do następnej sesji i zapytał czy 

podejmujemy jakieś działania odnośnie kontroli gospodarki ściekowej w Szczyrku w okolicy 

ujęcia wody pitnej dla Godziszki. 
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Pan Lubiński wyjaśnił, że to nie jest teren gminy Buczkowice więc nie mamy możliwości 

prowadzenia kontroli – przekazaliśmy prośbę o podjęcie takich działań do Szczyrku – 

otrzymaliśmy odpowiedź, że nieruchomości zostaną skontrolowane (wyników nie znamy). 

Radny Pawlik powiedział, że deszczówka jest tam odprowadzana przez kanalizację 

(włączenie poniżej ujęcia wody). 

Radny Więcek zapytał czy Sanepid nie ma tutaj możliwości działania. 

Radny Pawlik powiedział, że ujęcie wody nie jest zanieczyszczone – Sanepid bada je na 

bieżąco, woda jest też profilaktycznie uzdatniana. 

Radny Więcek zapytał czy to ujęcie jest wystarczające dla przyłączenia wszystkich chętnych 

w Godziszce. 

Radny Pawlik odpowiedział twierdząco. 

Pan Jakubiec dodał, że spółka jest połączona komorą z siecią Aquy – w sytuacji, gdyby 

wody zabrakło będzie można z niej korzystać. 

Radny Więcek zapytał czy mieszkańcy mogą już pozyskiwać środki na tzw. małą retencję – 

oraz czy gmina bierze w tym udział. 

Pan Lubiński wyjaśnił, że o dotację na zbiornik mieszkaniec może wnioskować do 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

Radna Górna zapytała jaka jest przyczyna tego, że 83 budynki nie są podłączone do 

kanalizacji. 

Pan Lubiński powiedział, że są to nieruchomości, których właściciele na etapie budowy 

kanalizacji nie byli zainteresowani włączeniem. 

Radna Górna zapytała czy gmina kontroluje wywóz nieczystości z takich budynków. 

Pan Lubiński odpowiedział, że prowadzone są wyrywkowe kontrole. 

Radny Wrona zapytał czy można zrobić coś ze ściętymi przez bobry drzewami leżącymi 

w korycie Żylicy. 

Pan Lubiński powiedział, że zwróciliśmy się do Wód Polskich o podjęcie działań w tym 

temacie, jednak gdy zaczęli oni sprzątać koryto rozpoczęły się protesty osób uznających to za 

niszczenie środowiska (drzewa leżące w korycie tworzą sprzyjające środowisko dla pstrągów) 

– Wody Polskie przerwały więc prace (posprzątano tylko Rybarzowice), a my nic w tym 

temacie nie możemy zrobić. 

Radny Wrona przekazał, że niektórzy traktują wyspy na Żylicy jako miejsce do wyrzucania 

śmieci. 

Pan Lubiński powiedział, że takie sytuacje trzeba zgłaszać na policję. 
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Radna Górna przekazała, że w dole Rybarzowic bobry wycięły wszystkie drzewa 

i zaproponowała wystąpienie do Wód Polskich o zadrzewienie tego obszaru. 

Pan Lubiński wyjaśnił, że teren ten jest siedliskiem łęgowym z charakterystycznym dla tego 

siedliska drzewostanem, przy czym nasadzone nowe drzewa mogłyby szybko zostać usunięte 

przez bobry. 

Radny Więcek podziękował Panu Lubińskiemu i Panu Jakubcowi za udzielone wyjaśnienia 

i pozytywnie ustosunkował się do działań gminy w kontrolowanym zakresie. 

Ad 3. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

Członkowie Komisji wyrazili oczekiwanie powrotu do stacjonarnego trybu obradowania 

podczas sesji i posiedzeń komisji Rady Gminy. 

Ad 4. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie o godz. 10.20. 

 

Protokół podpisano w dniu ………… 2021 r. w budynku Urzędu Gminy Buczkowice. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący Komisji:  

 

Rady Jerzy Więcek:   …………………………………….. 

 

Członkowie Komisji: 

 

Radna Jadwiga Górna  …………………………………….. 

 

Radny Janusz Matlak  …………………………………….. 

 

Radny Józef Pawlik  …………………………………….. 

 

Radny Roman Wrona  …………………………………….. 

 

Wójt Gminy, Pan Józef Caputa …………………………………….. 

 

Protokołowała: inspektor, Ewa Matera  



INFORMACJA O SIECI WODOCIĄGOWEJ NA TERENIE GMINY BUCZKOWICE 

STAN NA  2020 ROK 

 

 

Na terenie gminy Buczkowice wybudowane jest w sumie około 49,1 km sieci wodociągowej, do której 

podłączonych jest 1500 budynków (ogólna ilość 3574) co stanowi około 42% zwodociągowania obszaru 

gminy. 

Na terenie gminy Buczkowice zaopatrzenie w wodę realizowane jest przez: 

 P.K. „AQUA” S.A. w Bielsku-Białej – obsługuje sołectwa Buczkowice, Kalna, Rybarzowice. 

 Spółka Wodno-Wodociągowa w Godziszce  - obsługuje sołectwo Godziszka (ok. 18 km sieci 

oraz 780 szt. przyłączy), 

 Spółka Wodociągowa w Mesznej – dostarcza wodę do Buczkowic rejon ul. Jama oraz Bór (ok. 

2.2 km sieci  oraz 60 szt. przyłączy). 

Na tę chwilę gmina posiada opracowaną dokumentację techniczną wraz z pozwoleniem na budowę na 

wykonanie  około 12,8 km sieci, do której włączonych zostanie 189 szt. przyłączy, w tym: Buczkowice 

124 szt., a Rybarzowice 65 szt. 

Ww. dokumentacja obejmuje zwodociągowanie obszaru części Buczkowic tj. od ronda (kolano) lewa 

strona do granicy z Rybarzowicami oraz obszar Rybarzowic od granicy Buczkowic do szkoły. 

Z  uwagi na małe zainteresowanie oraz brak zgód nie został zaprojektowany obszar: 

 Buczkowic - od ronda (kolano) prawa strona do granicy ze Szczyrkiem oraz rejon „Kowoli”, 

 Rybarzowic - od kościoła do granicy z Łodygowicami (obie strony) z tego zakresu można 

wyłączyć rejon ul. Kościelnej, części Bielskiej, Sadowej oraz części Radosnej rejonu „Pod 

Kępom” gdzie jest wybudowana sieć wodociągowa.     

Należy przyjąć, że sieć wodociągowa położona na  obszarze Godziszki oraz Kalnej umożliwia 

doprowadzenie przyłącza wodociągowego do każdego chętnego gospodarstwa domowego. 

Marcin Jakubiec, inspektor Referatu GKiB Urzędu Gminy Buczkowice 

 

  

 



Kanalizacja na terenie gminy Buczkowice 

 

Obszar gminy Buczkowice, będący częścią aglomeracji Bielsko-Biała – Komorowice, 

skanalizowany jest w 98%. Ilość przyłączy kanalizacyjnych wzrasta każdego roku, przy czym 

na chwilę obecną jest ich 3 322 szt. (2016 r. – 3 147 szt.; 2017 r. – 3 160 szt.; 2018 r. – 3 212 

szt.; 2019 r. – 3 294 szt.).  

 

Jednocześnie, pomimo wysokiego wskaźnika skanalizowania obszaru gminy, nie wszystkie 

nieruchomości mające możliwość przyłączenia się do kanalizacji są do niej podpięte – takich 

nieruchomości na chwilę obecną jest 83 szt. 

 

Nieruchomości mające możliwość przyłączenia do kanalizacji, które dotychczas nie zostały do 

niej przyłączone, są identyfikowane przez tutejszy urząd w porozumieniu z administratorem 

sieci kanalizacyjnej. Właściciele tych nieruchomości w pierwszej kolejności są pouczani w 

przedmiocie obowiązku przyłączenia nieruchomości do kanalizacji, a w stosunku do właścicieli 

nie stosujących się do obowiązujących przepisów wszczynane są postępowania 

administracyjne, w ramach których wydawane są decyzje z nakazem przyłączenia 

nieruchomości do kanalizacji – ilość wszczynanych postępowań ograniczona jest koniecznymi 

do przeprowadzenia procedurami administracyjnymi oraz możliwościami kadrowymi 

tutejszego urzędu. Na skutek podejmowanych przez tutejszy urząd działań, każdego roku udaje 

się przyłączyć do kanalizacji nowe budynki (2017 r. – 14 budynków, 2018 r. – 19 budynków, 

2019 r. – 17 budynków, 2020 r. – 8 budynków). 

 

Istniejący na terenie gminy Buczkowice system kanalizacji sanitarnej zapewnia możliwość 

przyłączenia, bez ograniczeń, wszystkich budynków zlokalizowanych w jego zasięgu, zarówno 

tych istniejących, jak i tych które zostaną wybudowane w przyszłości. 

 

Opracował: Przemysław Lubiński 

 
 




